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Kommunstyrelsen
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Plats och tid Möller/Sahlin  kl. 17:00-21:00

Beslutande Johan Andersson (S) (ordförande)
Catharina Malmborg (M) (vice ordförande)
Sven-Olov Wallin (L)
Janet Andersson (S)
Tony Hansson (S)
Mikael Wehtje (M)
Marianne Svensson (S)
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Lars Holmström (V)
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Ronny Thall (SD)  ersätter Marlén Ottesen (SD)
Bertil Jönsson (C)  ersätter Madeleine Atlas (C) (2:e vice 
ordförande)

Övriga närvarande Eva Hallberg (Kommundirektör)
Gaelle Syde (Jurist)
Tomas Nilsson (Ekonomichef)
Sara Månsson (Kommunsekreterare)
Patrik Larsson (Mark- och exploateringsingenjör) §§77-80
Filip Preston (Mark- och exploateringsingenjör) §§81-82
Åsa Ratcovich (Förvaltningschef) §83
Liselotte Magnusson  (Enhetschef ) §83
Emmy Bruhn (Upphandlare/förvaltningsekonom) §§84-85
Birgitta Petersson (Inköpssamordnare) §§84-85
Peter Strandell (Samordnare brottsförebyggande arbete) §86

Utses att justera Fredrik Ottesen (SD)

Justeringens plats o tid Stadshuset, 2020-06-05  

Protokollet omfattar §§77-102

1 ( 57 )



Sammanträdesprotokoll
2020-06-02

Kommunstyrelsen

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

Sekreterare
Sara Månsson

Ordförande        
Johan Andersson

Justerande
Fredrik Ottesen (SD)

2 ( 57 )



Sammanträdesprotokoll
2020-06-02

Kommunstyrelsen

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

Innehåll

§77 Val av protokolljusterare

§78 Ändring av föredragningslista

§79 Förslag att godkänna bytesavtal som rör Gäddan 41, del av Städet 4 och 
del av Eslöv 54:2

§80 Godkänna köp avseende del av Städet 4 från Eslövs Industrifatighete AB

§81 Förslag att anta riktlinjer för trädfällning i Eslövs kommun

§82 Förslag att anta nya grävbestämmelser samt revidering av taxa vid 
ledningsförläggning och arbete i allmän plats i Eslövs kommun

§83 Serviceförvaltningen informerar om nyligen genomförd besiktning av 
fastigheter

§84 Godkänna rapporten om avtalsuppföljning inom de 
kommunövergripande avtalsområden, "Tryckeritjänst" och 
"konsumentförpackade livsmedel via webbutik"

§85 Förslag att anta reviderad måltidspolicy för Eslövs kommun 2020
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§92 Anta yttrande över Kraftringen Nät AB:s ansökan om nätkoncession

§93 Remiss av förslag till riktlinjer för det minoritetspolitiska arbetet

§94 Finansiell rapport, kvartal 1 2020

§95 Förslag att kommunstyrelsen svara för rivningskostnaden för del av 
förskola

§96 Anta yttrande över Lomma kommuns översiktsplan 2020

§97 Anta yttrande över Malmös översiktsplan 2020

§98 Avtal om stöd till Herbert Felixinstitutet

§99 Delegering av beslutanderätten att avge yttrande till kommunstyrelsens 
arbetsutskott i ärendet med Trafikverket gällande andra samrådet i 
lokaliseringsutredningen för en ny stambana
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§ 77

Val av protokolljusterare 

Fredrik Ottesen (SD) utses till att jämte ordförande justera protokollet den 5 juni 
2020. Janet Andersson (S) utses till ersättare.
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§ 78

Ändring av föredragningslista 

Ärende 9 "Förslag att anta riktlinjer för trädfällning i Eslövs kommun" läggs före 
ärende 4 "Förslag att anta nya grävbestämmelser och reviderade viten vid 
ledningsförläggning och arbete i allmän plats i Eslövs kommun".

Ärende som utgår:

Ärende 11 "Förslag till svar på motion från Lars Ahlfors (MP) - Eslövs kommun ska 
erbjuda utbildning i feministiskt självförsvar för alla tjejer i kommunens mellan-, 
högstadie- och gymnasieskolor. 
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§ 79 KS.2020.0236

Förslag att godkänna bytesavtal som rör Gäddan 41, del av Städet 4 
och del av Eslöv 54:2 

Ärendebeskrivning 
Fastigheten Gäddan 41 är belägen vid Bruksgatan i Eslöv. Fastigheten ägs av Stena 
Fragmentering AB. Systerbolaget Stena Recycling AB bedriver avfallshantering och 
återvinning på fastigheten. Verksamheten har bedrivits under lång tid och påbörjades 
redan 1945 av Gotthard Nilsson AB. I takt med att staden har växt och 
markanvändningen omkring Gäddan 41 har förändrats har denna typ av verksamhet 
blivit allt mindre lämplig i ett så centralt läge.

Eslövs kommun har förhandlat med Stena om en flytt och ett förvärv av Gäddan 41. 
Diskussionerna har pågått under lång tid och har intensifierats de senaste åren. 
Förhandlingarna har lett fram till ett förslag till bytesavtal som omfattar Gäddan 41, 
del av Städet 4 och del av Eslöv 54:2. Eslövs kommun äger Eslöv 54:2 och Eslövs 
Industrifastigheter AB äger Städet 4. Bytesavtalet är beroende av att kommunen 
förvärvar del av Städet 4 av Eslövs Industrifastigheter AB.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Borttagen på grund av sekretess
 Borttagen på grund av sekretess

Beredning
Fastigheten Gäddan 41 är ett strategiskt viktigt område för utvecklingen av Eslöv. I 
kommunens översiktsplan, Eslöv 2035, är området utpekat som en del av ett 
stadsomvandlingsområde med blandad bebyggelse. Just nu pågår arbetet med att ta 
fram en fördjupning av översiktsplanen för östra Eslöv som bland annat ska visa hur 
området är tänkt att utvecklas. Kommunens rådighet över Gäddan 41 är avgörande 
för genomförandet av stadsomvandlingen.

Det finns även andra vinster med att verksamheten på Gäddan 41 flyttar. Kraven för 
miljötillstånd kommer bli högre med en ny lokalisering jämfört med de krav som 
verksamheten har idag. Mark som troligen är förorenad kommer att saneras. De 
tunga transporterna i centrala Eslöv kommer att minska. Förutom dessa positiva 
miljöaspekter kommer fastighetsvärdena i området, vid en framtida ändrad 
markanvändning till bostäder, att öka vilket kan generera intäkter genom 
exploatering och försäljning av byggrätter.
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Kommunen och Stena har tittat på flera olika lösningar för att genomföra en flytt. 
Under de senaste åren har främst ett alternativ till affärsuppgörelse diskuterats som 
resulterat i ett förslag till bytesavtal som omfattar Gäddan 41, del av Städet 4 och del 
av Eslöv 54:2. Förslaget bygger på principen att Stena ska hållas skadeslöst och att 
bolaget ska ha samma ekonomiska ställning efter flytten. Som ersättning för att 
kommunen erhåller Gäddan 41 får Stena en, för deras verksamhet, iordningställd 
ersättningsfastighet. Ersättningsfastigheten som består av del av Städet 4 och del av 
Eslöv 54:2 ligger vid Maskinvägen i Gryby industriområde. Kommunen ombesörjer 
iordningställandet av ersättningsfastigheten så att Stena kan fortsätta bedriva 
verksamheten i samma omfattning. Stena sanerar och efterbehandlar de föroreningar, 
vilka de som verksamhetsutövare orsakat på Gäddan 41. Efterbehandlingen kommer 
utföras till en nivå motsvarande mindre känslig markanvändning. Kommunen 
kommer sedan fortsätta sanering ytterligare för att möjliggöra en ändrad 
markanvändning i form av bland annat bostäder.

Sammantaget medför bytesavtalet med Stena en viktig förutsättning för att utveckla 
östra Eslöv till en blandstad. Affären innebär också samhällsekonomiska vinster, inte 
minst för miljön och det finns dessutom möjligheter att framtida intäkter kan täcka 
kostnaderna för förvärv, sanering och exploatering. Bytet med Stena finansieras 
genom ett exploateringsprojekt. När projektet avslutas kommer 
exploateringsprojektets resultat att påverka kommunens resultat.

Yrkanden
Sven-Olov Wallin (L), Catharina Malmborg (M), Tony Hansson (S), Mikael Wehtje 
(M), Janet Andersson (S), Lars Holmström (V) och Bertil Jönsson (C) yrkar bifall till 
Kommunledningskontorets förslag till beslut.

Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna bytesavtal avseende 
Gäddan 41, del av Städet 4 och del av Eslöv 54:2.

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige
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§ 80 KS.2020.0098

Godkänna köp avseende del av Städet 4 från Eslövs Industrifatighete 
AB 

Ärendebeskrivning 
Eslövs Industrifastigheter AB äger fastigheten Städet 4 i Gryby industriområde i 
Eslöv. Kommunledningskontoret har fått i uppdrag att förhandla med Eslövs 
Industrifastigheter AB om ett förvärv av del av fastigheten och ta fram ett förslag till 
köpeavtal, se Kommunstyrelsens beslut § 34, 2020; Uppdrag att förhandla med 
Eslövs Industrifastigheter AB om ett förvärv av del av Städet 4 samt att ta fram ett 
förslag till köpeavtal.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Förslag till fastighetsöverlåtelseavtal avseende del av Städet 4

Beredning
Eslövs Industrifastigheter AB (Eifab) är ett helägt kommunalt aktiebolag. 
Kommunledningskontoret har utrett vilka ekonomiska konsekvenser ett förvärv av 
del av Städet 4 kan få på bolaget respektive kommunen. Utredningen har kommit 
fram till att fastigheten bör förvärvas direkt från bolaget genom köp med en 
köpeskilling som motsvarar fastighetens marknadsvärde. Eifab ska avvecklas genom 
försäljning och för att potentiella köpare av Eifab inte ska se någon risk med 
försäljningen av del av Städet 4 så innehåller köpeavtalet bland annat en 
friskrivningsklausul som avser att slutligen reglera Eifabs och kommunens 
mellanhavanden avseende fastighetens skick. Förslaget innebär också att Eifab ska 
stå för förrättningskostnaden och anpassningskostnader så som rivning av en 
förbindelsegång i samband med att fastigheten avstyckas.

Kommunledningskontoret har i samråd med en oberoende fastighetsvärderare 
kommit fram till att marknadsvärdet uppgår till cirka 5 miljoner kronor med 
beaktande av villkoren i köpeavtalet. Tillträde sker 30 dagar efter köpeavtalets 
undertecknande. Köpet är beroende av att fastighetsbildning i överensstämmelse med 
köpet sker. Kostnaderna för förvärvet belastar exploateringsprojekt Gäddan 41 och 
projektets resultat påverkar kommunens resultat när projektet avslutas.

Kommunledningskontoret föreslår att:
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- Kommunstyrelsen godkänner köp avseende del av Städet 4 från Eslövs 
Industrifastigheter AB.

- Fastighetsöverlåtelseavtalet undertecknas av kommunstyrelsens ordförande.

På sammanträdet föreslår Kommunledningskontoret att man gör en ändring av det 
ursprungliga förslaget till beslut och stryker förslaget om att 
"Fastighetsöverlåtelseavtalet undertecknas av kommunstyrelsens ordförande" samt 
att "Kommunstyrelsen delegerar beslut om fastighetsöverlåtelseavtalet till 
kommunstyrelsens arbetsutskott efter slutförhandling av köpeskillingen, som inte får 
överstiga marknadsvärdet".

Yrkanden

Catharina Malmborg (M), Mikael Wehtje (M), Janet Andersson (S), Lars Holmström 
(V) och Sven-Olof Wallin (L) yrkar bifall till Kommunledningskontorets förslag till 
beslut.

Beslut
- Kommunstyrelsen godkänner köp avseende del av Städet 4 från Eslövs 
Industrifastigheter AB.

- Kommunstyrelsen delegerar beslut om fastighetsöverlåtelseavtalet till 
kommunstyrelsens arbetsutskott efter slutförhandling av köpeskillingen, som inte får 
överstiga marknadsvärdet.

 

 

Beslutet skickas till 
Eslövs Industrifastigheter AB
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§ 81 KS.2019.0327

Förslag att anta riktlinjer för trädfällning i Eslövs kommun 

Ärendebeskrivning 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att anta 
riktlinjer för hantering av träd på mark som ägs av Eslövs kommun. Riktlinjerna har 
tagits fram inom ramen för ett LONA-projekt och en första version skickades ut på 
remiss under 2019. Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden har därefter föreslagit att 
riktlinjerna antas.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut §151, 2019 Förslag om antagande 

av Eslövs kommuns riktlinjer för trädfällning
 Eslövs kommuns riktlinjer för trädfällning
 Förslag till svar på remiss angående förslag till gemensamma riktlinjer för 

trädfällning på kommunal mark

Beredning
De riktlinjer som tagits fram ger förslag till en gemensam arbetsordning vid 
hantering av träd på kommunal mark. Riktlinjerna är tänkta att gälla all kommunal 
mark samt mark som ägs av kommunala bolag. Riktlinjerna har till syfte att bevara 
träd och växtlighet samt att skapa en samsyn för hanteringen av träd inom 
kommunen. I huvudsak innebär riktlinjerna att träd i första hand inte ska fällas och 
att andra alternativ övervägas. Om fällning ändå behöver ske ska olika åtgärder 
vidtas för att stärka och bevara den biologiska mångfalden. Nedtaget träd ska 
kompenseras med två nya.

Kommunstyrelsen har i remissvar framfört att man delar riktlinjernas målsättning 
och övergripande syfte. Skyddsåtgärder för att bevara träd och växtlighet är 
behövliga och viktiga att synliggöra. Det är också klokt med en samsyn inom 
kommunens olika delar. Kommunstyrelsen har också efterfrågat en bedömning av de 
ekonomiska konsekvenserna av riktlinjerna. Några sådana uppgifter har inte 
presenterats i samband med miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut och det är 
därför svårt att bedöma ifall kostnaderna för att efterleva riktlinjerna är rimliga. 
Förfarandet med kompensationsåtgärder tillämpas redan idag av Miljö och 
Samhällsbyggnad. Hur andra förvaltningar påverkas har inte redovisats.

Trädpolicyn är vidare avsedd att gälla mark även utanför tätbebyggt område där en 
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större mängd träd kan finnas på vissa platser. Kommunen äger till exempel drygt 10 
hektar skog. Trädpolicyn innebär att eventuella gallrings- och avverkningsåtgärder, 
samt intäkter därav, helt uteblir då policyn föreskriver att avverkning i första hand 
inte ska ske alls.

Enligt framlagt förslag är trädpolicyn också tänkt att gälla för allmän platsmark med 
enskilt huvudmannaskap, där kommunägd mark i olika byar och samhällen efter 
beslut av lantmäteriet är upplåten till respektive vägförening i orten. Även om 
riktlinjerna kommuniceras på det sätt som föreslagits, och därigenom får viss effekt, 
är de inte bindande för vägföreningarna.

Med anledning av de stora konsekvenserna för områden utanför tätorterna bedömer 
Kommunledningskontoret att riktlinjerna bör antas att gälla enbart inom 
detaljplanerat område och gälla för kommunal förvaltning och kommunala bolag.

Yrkanden
Catharina Malmborg (M), Janet Andersson (S) och Mikael Wehtje (M) yrkar bifall 
till Kommunledningskontorets förslag till beslut.

 
Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Eslövs kommuns riktlinjer 
för trädfällning, att gälla för kommunal förvaltning och för kommunala bolag inom 
detaljplanerat område från och med den 1 augusti 2020.

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige
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§ 82 KS.2020.0125

Förslag att anta nya grävbestämmelser samt revidering av taxa vid 
ledningsförläggning och arbete i allmän plats i Eslövs kommun 

Ärendebeskrivning 
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att anta 
nya grävbestämmelser samt revidera taxor och bestämmelser om vitesuttag vid 
ledningsförläggning och arbete i allmän platsmark i Eslövs kommun.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Miljö- och samhällsbyggnadsnämndens beslut § 26, 2020 Revidering av 

grävbestämmelser och viten vid ledningsförläggning och arbete i allmän plats i 
Eslövs kommun

 Grävningsbestämmelser för allmän plats, reviderade 2019-04-10
 Förslag till Grävbestämmelser för allmän plats
 Taxa vid grävning i allmän plats flik 23a redigerad
 Förslag till Grävbestämmelser för allmän plats med Kommunledningskontorets 

förslag till revideringar
 Förslag till Taxa vid grävning i allmän plats med Kommunledningskontorets 

förslag till revideringar

Beredning
Den 12 februari 2020 beslutade miljö- och samhällsbyggnadsnämnden att föreslå 
kommunfullmäktige att anta nya grävbestämmelser och att en reviderad taxa samt 
bestämmelser om vitesuttag vid grävning i allmän plats. Se bifogade beslutsunderlag.

Kommunledningskontoret föreslår en mindre ändring av dispositionen av 
dokumenten samt föreslår att de nya handlingarna antas för att börja gälla vid olika 
tidpunkter. I övrigt tillstyrker Kommunledningskontoret miljö- och 
samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut.

Av grävbestämmelserna för allmän plats så framgår det under rubrik 11 att om brister 
upptäcks kommer vite att utdömas enligt av kommunfullmäktige fastställd taxa. 
Kommunledningskontoret föreslår vad gäller dispositionen att de bestämmelser kring 
vitesuttag som finns som en bilaga till grävbestämmelserna, istället blir en del av den 
taxa som nu också revideras och flyttas över till denna. På så sätt hålls taxan ihop 
under ett och samma dokument. Se bifogat beslutsunderlag.

Vidare föreslår Kommunledningskontoret att det framlagda förslaget till ny taxa ska 

13 ( 57 )



Sammanträdesprotokoll
2020-06-02

Kommunstyrelsen

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

börja gälla först den 1 januari 2021. Den nya taxan innebär höjda avgifter för 
administrationskostnader kring ansökningar om grävtillstånd och genom att taxan 
senareläggs undviks kostnadsökningar för företagen i detta skede. Då de nya 
grävbestämmelserna i övrigt underlättar för Miljö och Samhällsbyggnads 
verksamhet, föreslår Kommunledningskontoret att grävbestämmelserna antas för att 
gälla den 1 juli 2020.

Yrkanden
Mikael Wehtje (M), Janet Andersson (S), Catharina Malmborg (M) och Sven-Olov 
Wallin (L) yrkar bifall till Kommunledningskontorets förslag till beslut.

 
Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förslag till 
Grävbestämmelser för allmän plats med Kommunledningskontorets förslag till 
revideringar, att gälla från den 1 juli 2020.

- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta revidering av Taxan vid 
grävning i allmän plats med Kommunledningskontorets förslag till revideringar, att 
gälla från den 1 januari 2021.

- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att Grävningsbestämmelser för 
allmän plats, reviderade 2019-04-10, upphöra att gälla den 30 juni 2020. 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige
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§ 83

Serviceförvaltningen informerar om nyligen genomförd besiktning av 
fastigheter 

Ärendebeskrivning 
Förvaltningschef Åsa Ratcovic och Liselotte Magnusson enhetschef på 
serviceförvaltningen informerar om nyligen genomförda besiktningar av Eslövs 
kommuns fastighetsbestånd.

I huvudsak omfattar servicenämndens uppdrag uthyrning och förvaltning av lokaler, 
nyproduktion av fastigheter, lokalvård, måltider, mat-och elevtransporter, 
kontaktcenter, tolkverksamhet, fordonsflottan samt en central IT-funktion.

Eslövs kommun har totalt cirka 114 olika byggnader, byggda mellan 1800-2019. Vid 
en besiktning görs en ekonomisk bedömning samt en av byggnadernas skick 
och livslängd. 

Investeringsmedel för fastighetsunderhåll 2020-2023, är 24,4 miljoner kronor för 178 
000 kvadratmeter (bruksarea). Resultat av preliminär besiktning av fastigheterna 
indikerar på behov av dubblerad avsättning närmare 55 miljoner kronor under fem år 
för att säkerställa och modernisera fastigheternas standard och teknik samt säkra 
kommunens kapital i fastigheterna.
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§ 84 KS.2020.0183

Godkänna rapporten om avtalsuppföljning inom de 
kommunövergripande avtalsområden, "Tryckeritjänst" och 
"konsumentförpackade livsmedel via webbutik" 

Ärendebeskrivning 
Enligt kommunens riktlinjer för inköp och upphandling ska återrapportering av 
inköps- och upphandlingsverksamheten årligen ske till kommunstyrelsen. För år 
2019 har Inköps- och upphandlingsenheten inom ekonomiavdelningen på 
Kommunledningskontoret genomfört en uppföljning av avtalstroheten, gentemot de 
leverantörer som Eslövs kommun tecknat avtal med, inom två utvalda 
kommunövergripande produktområden - ”Konsumentförpackade livsmedel via 
webbutik” med Ica Traktorvägen som leverantör och ”Tryckeritjänster” med 
Printhuset Electra AB som leverantör.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Avtalsuppföljning 2019

Beredning
För avtalsområdet tryckeritjänster visar uppföljningen en avtalstrohet (att inköpen 
avser avtalade produkter från avtalsleverantören) på 97 procent för år 2019, för år 
2018 var avtalstroheten inom detta område 84 procent. För konsumentförpackade 
livsmedel via webbutik visar uppföljningen för år 2019 en avtalstrohet på 71 procent, 
några jämförelsesiffror finns inte då uppföljning av detta avtalsområde inte gjorts 
tidigare.

Avtalsuppföljningen visar att de flesta inköp, där verksamheterna uppger att köp hos 
fel leverantör beror på synnerliga skäl inte kan klassificeras som köp på grund av 
synnerliga skäl i lagens mening. Det har visat sig att anledningen egentligen beror på 
bristande planering i verksamheten.

I uppföljningen finns det även köp som avser specialprodukter. Detta är köp av 
produkter som inte inryms i de två avtalskategorier som följs upp. För 
specialprodukter kan det finnas risk att kommunens totala inköp av liknande 
produkter överstiger de beloppsgränser som finns i lagen om offentlig upphandling 
(LOU) för när upphandling måste genomföras. Utifrån de specialprodukter som 
identifierats i årets avtalsuppföljning har dialog inletts med berörda förvaltningar 
kring möjligheten att upphandla en del av de specialprodukter som lyfts fram i årets 
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avtalsuppföljning.

På berörda konton i redovisningen som använts för att ta fram statistiken återfinns 
felkonteringar. Dessa felkonteringar avser andra produkter än de produkter som ingår 
i de två avtalsområden som kommunen för år 2019 följt upp. Kommunen rapporterar 
statistik till andra myndigheter och felkonteringar kan bidra till att statistiken blir 
missvisande. För att minska risken för felkontering, kommer möjligheten att i 
kommunens kommande e-handelssystem använda funktion för förkontering av 
produkter att finnas. Ekonomiavdelningen på Kommunledningskontoret arbetar även 
med att ta fram förtydligande kring konteringar utifrån det som förvaltningar lyft upp 
i avtalsuppföljningen, vilket kommer innebära mindre fall av felkonteringar.

Införandet av e-handel i kommunen möjliggör för beställare att göra rätt, detta 
genom att samla leverantörer och produkter på ett ställe. I systemet kommer även 
information kring beställningsrutiner finnas för de produkter som inte ligger inne i e-
handelssystemet.

Det finns även goda exempel på chefer som tagit ett aktivt ledarskap och där 
beställare som vid upprepande tillfällen gjort inköp utanför kommunens avtal blivit 
fråntagna rätten att beställa i Eslövs kommuns namn.

 
Beslut
- Kommunstyrelsen godkänner rapporten.

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder
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§ 85 KS.2020.0229

Förslag att anta reviderad måltidspolicy för Eslövs kommun 2020 

Ärendebeskrivning 
Servicenämnden har enligt beslut § 84, 2020 reviderat Måltidspolicy för Eslövs 
kommun. Förslagen Måltidspolicy har under hösten 2019 via remissförfarande 
behandlats i nämnder och kommunstyrelsen.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Servicenämndens beslut § 84, 2020 Måltidspolicy
 Reviderad måltidspolicy för Eslövs kommun 2020

Beredning
Målet med policyn är att bidra till god hälsa hos våra medborgare och kvalitetssäkra 
de måltider som serveras i kommunen. Vidare ska policyn skapa ett gemensamt och 
hållbart synsätt på mat och måltider i samtliga kommunala verksamheter. Eslövs 
politiska handlingsprogram utgör en grund för policyn, vilken ligger i linje med 
politiska mål och visioner för Eslövs kommun. I handlingsprogrammet anges att 
arbetet med FN:s klimatmål Agenda 2030 ska integreras i verksamheterna varför 
dessa mål tydliggörs i Måltidspolicyn.

Föreliggande förslag till revidering av Måltidspolicy har utifrån remissförslaget 
beaktat nämndernas yttranden. Dessa ändringar och tillägg har Servicenämnden 
markerat med gul bakgrundstext.

Kommunledningskontoret anser att förslag till reviderad Måltidspolicy är 
professionellt, framåtblickande och ansvarsfullt utformat och föreslår 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anta förslag till Måltidspolicy 
att gälla från och med den 1 augusti 2020 varvid nuvarande Måltidspolicy upphör att 
gälla.

Kommunledningskontoret har i efterhand upptäckt att det står fel i förslag till 
beslut. Nytt förslag till beslut ska vara "Kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att anta förslag till reviderad Måltidspolicy att gälla från och 
med den 1 augusti 2020" inte "Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
anta förslag till reviderad Måltidspolicy att gälla från och med den 1 augusti 2020, 
varvid nuvarande policy upphör att gälla".  Ordförande gör kommunstyrelsen 
uppmärksam på detta fel.

18 ( 57 )



Sammanträdesprotokoll
2020-06-02

Kommunstyrelsen

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

Yrkanden
Janet Andersson (S), Tony Hansson (S) och Catharina Malmborg (M) yrkar bifall till 
Kommunledningskontorets förslag till beslut.

Fredrik Ottesen (SD) lägger fram Sverigedemokraternas förslag till Måltidspolicy (se 
bilaga § 85).

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Kommunledningskontorets 
förslag till beslut eller om kommunstyrelsen ska anta Sverigedemokraternas förslag 
till Måltidspolicy. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
Kommunledningskontorets förslag till beslut.

Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta förslag till reviderad 
Måltidspolicy att gälla från och med den 1 augusti 2020. 

Reservation
Ledamöterna i Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet.

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige
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§ 86 KS.2020.0238

Remiss av förslag till strategi och aktivitetsplan för trygghetsskapande 
och brottsförebyggande arbete 

Ärendebeskrivning 
I det kommunala handlingsprogrammet för mandatperioden 2019-2022, lyfts 
trygghet och hållbarhet fram som två viktiga bidragande faktorer till att uppnå 
visionen om Eslöv som Skånes bästa kommun att bo och verka i. Under våren har 
stiftelsen Tryggare Sverige på uppdrag av Kommunledningskontoret arbetat med att 
ta fram både en strategi och en aktivitetsplan för det brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbetet.

Uppdraget har haft sin utgångspunkt från både uppdrag och inriktningsmål fastställda 
i det kommunala handlingsprogrammet: tryggheten i kommunen ska förbättras. 
Framöver ska kommunens arbete med trygghet och motverkande av brott samordnas 
av kommunens trygghetssamordnare, som tillträder sitt uppdrag under tidig höst 
2020.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Förslag till strategi för kommunens brottsförebyggande och trygghetsskapande 

arbete
 Förslag till aktivitetsplan för kommunens brottsförebyggande och 

trygghetsskapande arbete

Beredning
Arbetet med att ta fram dokumenten för det brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbetet har pågått under våren 2020 och utförts av stiftelsen 
Tryggare Sverige. Arbetet har utgått från Kommunledningskontoret och inneburit 
framtagande av lägesbild utifrån samtliga förvaltningarnas upplevelser av trygghet 
och brott, samt förslag till förbättringar. Arbetet har också inneburit 
sammanställningar av relevant forskning och goda exempel på lokalt arbete. Tät 
samverkan och dialog har förts med kommunpolisen enskilt samt i kommunens 
samverkansforum Örat mot marken.

Det framtagna förslaget till strategi för det brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbetet skickas härmed ut på remiss till samtliga nämnder, EBO:s 
styrelse, styrelsen för Eslövs stadskärneförening och polisen. Strategin antas på 
politisk nivå och aktivitetsplanen ska ses som en bilaga som i slutändan fastställs av 
kommunens ledningsgrupp.
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Kommunledningskontoret föreslår kommunstyrelsen översända förslagen på remiss 
till samtliga nämnder, EBO:s styrelse, styrelsen för Eslövs stadskärneförening 
och polisen med önskan om yttrande senast 4 september 2020.

Yrkanden
Johan Andersson (S) yrkar tillägg om att förutom de instanser som framgår av 
Kommunledningskontorets förslag till beslut ska remissen även skickas till 
Kommunala pensionärsrådet och Funktionshinderrådet. Han yrkar även ändring om 
att remisstiden förlängs till den 25 september 2020.

Catharina Malmborg (M) och Janet Andersson (S) yrkar bifall till 
Kommunledningskontorets förslag till beslut med Johan Anderssons (S) yrkanden. 

Beslut
- Kommunstyrelsen översänder förslaget till strategi för det brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbetet på remiss till samtliga nämnder, EBO:s styrelse, styrelsen 
för Eslövs stadskärneförening, polisen, Kommunala pensionärsrådet och 
Funktionshinderrådet med önskan om yttrande senast 25 september 2020.

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder
EBO
Eslövs stadskärneförening
Polisen
Kommunala pensionärsrådet
Funktionshinderrådet
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§ 87 KS.2020.0240

Förslag att bilda ett gemensamt regionalt fiberförsäljningsbolag 

Ärendebeskrivning 
Kraftringen Energi ABs styrelse har tagit beslut om att bolaget ska bli delägare i 
ovannämnda bolag, Sydlänk AB, efter inhämtande av ägarnas ställningstagande.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Förslag till beslut med sammanfattning/bakgrund

Beredning
I bifogat förslag till beslutsunderlag framgår en sammanfattning/bakgrund till 
ärendet. Övriga ägare har beslutat eller planerat ta upp ärendet till beslut före 
sommaren. Lund har överlåtit beslut i ärendet till styrelsen för bolaget, Lomma har 
fattat ett positivt beslut och Hörby behandlar ärendet i juni.

Yrkande
Catharina Malmborg (M) yrkar bifall till Kommunledningskontorets förslag till 
beslut.

Beslut
- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna att Kraftringen Energi 
AB ska bli delägare i Sydlänk AB.

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige

22 ( 57 )



Sammanträdesprotokoll
2020-06-02

Kommunstyrelsen

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

§ 88 KS.2019.0538

Förslag att godkänna årsredovisning för FINSAM 2019 samt beviljande 
av ansvarsfrihet 

Ärendebeskrivning 
Samordningsförbundet Eslöv, Höör och Hörby med arbetsnamnet Mittskåne har 
översänt årsredovisningen för 2019 till ägarna för godkännande samt prövning av 
ansvarsfrihet.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Skrivelse från förbundschef på uppdrag av ordförande daterad 4 maj 2020
 Årsbokslut 2019 för Finsam MittSkåne
 Revisionsberättelse Finsam MittSkåne för 2019
 Revisionsrapport Finsam MittSkåne för 2019

Beredning
Förbundet har under flera år fått kritik för att inte uppfyllt det Nationella rådets 
rekommendationer att 20 procent av medlemsintäkterna är ett riktmärke på hur stort 
det egna kapitalet kan vara. För 2019 uppfylls denna rekommendation.

Utförd revision föreslår att resultaträkningen och balansräkningen fastställs samt att 
styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret.

Dock framkommer i revisionsrapporten från KPMG daterad 28 april 2020 en rad 
brister. Det saknas balanskravsutredning i årsredovisningen, det finns inte några 
tydliga protokollförda beslut gällande medelstilldelningen, det finns endast en 
attestant på samtliga stickprov medan attestordning anger att belopp överstigande 3 
basbelopp ska attesteras av ordförande, fullmakt finns ej avseende att betalningar ska 
göras två i förening och i årsredovisningen saknas finansiellt mål.

Kommunledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen begär att styrelsen för 
Samordningsförbundet snarast återkommer med en rapport över att framförda brister 
i KPMGs revisonrapport är åtgärdade i enlighet med kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
enligt lag.

Yrkanden
Catharina Malmborg (M) och Janet Andersson (S) yrkar bifall till 
Kommunledningskontorets förslag till beslut. 
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Beslut
- Kommunstyrelsen beslutar att styrelsen för Samordningsförbundet senast den 30 
september 2020 återkommer med en rapport över att framförda brister i KPMGs 
revisonrapport är åtgärdade.

- Kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att resultaträkningen och 
balansräkningen fastställs och att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för 
räkenskapsåret.

Beslutet skickas till 
Styrelsen för Samordningsförbundet Eslöv, Höör och Hörby
Kommunfullmäktige
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§ 89 KS.2020.0009

Förslag att godkänna vårprognos 2020 för samtliga nämnder 

Ärendebeskrivning 
Kommunens första samlade ekonomiska uppföljning sker per den siste april. 
Uppföljningen innehåller en prognos för helåret. I år påverkas 
prognosförutsättningarna av den rådande pandemin.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut; Vårprognos 2020
 Vårprognos 2020 (samtliga nämnder)

Beredning
Kommunen påverkas på olika sätt av den rådande pandemin. Delar av verksamheten 
kan redan i samband med vårprognosen identifiera merkostnader och uteblivna 
intäkter för tjänster. Vård- och omsorg kommer under året att ha ökade kostnader för 
verksamheten vilka bedöms bli sökbara för statsbidrag senare i höst. Regeringen har 
den 12 maj ökat anslaget till 5 miljarder och utlovat att ytterligare öka anslaget vid 
behov. Tidigare förordning med begränsade medel och prioritering mellan regioner 
och kommuner är under omarbetning. Merkostnader ingår därmed inte i prognosen. 
Miljö- och samhällsbyggnad (-0,86 miljoner koronr) och kultur- och fritidsnämnden 
(-2 miljoner kronor) har däremot uteblivna intäkter i prognosen eftersom dessa 
troligen inte kommer att bli sökbara för statsbidrag.

Staten svarar under våren och del av sommaren för sjuklönekostnader vilket kommer 
att minska kommunens kostnader. Statsbidrag ges i efterhand och ingår inte i 
prognosen. Detta innebär att nämnderna har kostnaden för sjuklön löpande och 
statsbidrag utbetalas senare i år. Statsbidragen kommer att fördelas på respektive 
nämnd och därmed förbättra nämndernas resultat.

I servicenämndens investeringsredovisning har avseende Sallerupskolan, 
Norrevångskolan och Marieskolan justering inte skett i enlighet med fullmäktiges 
reviderade investeringsbudget. Rätt belopp ska vara 155, 70 miljoner kronor 
respektive 42 miljoner kronor.

Kommunens Kontaktcenter anslagsfinansierades från 1 januari 2020 genom 
omfördelning av anslag från övriga nämnder till servicenämnden. Överföring av 
medel skulle bygga på tidigare ersättningsnivå mellan nämnderna. Enligt barn- och 
familjenämnden har för stort belopp överförts.
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Omflyttning av 0,07 miljoner kronor sker från kultur- och fritidsnämnden till 
gymnasie- och vuxenutbildningen avseende drift av gymnasieskolans bibliotek. 
Nämnderna är överens.

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden begär medel för uteblivna intäkter inom 
miljö- och livsmedelstillsyn med 0,86 miljoner kronor. Kommunledningskontoret 
föreslår att eventuella ekonomiska regleringar med anledning av uteblivna intäkter 
regleras i samband med årsredovisningen då utvecklingen under resten året är känd.

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden bedömer att 6,8 miljoner kronor av anslagna 
investeringsmedel inte kommer att nyttjas i år på grund av att VA SYD 
omprioriterat.

Servicenämnden fick i samband med budget 2020 i uppdrag av fullmäktige att lämna 
överskott med 10 miljoner kronor. Nämndens prognos är ett underskott med 10 
miljoner kronor det vill säga överskott kommer inte att lämnas. Nämnden begär att 
kommunstyrelsen beslutar att avskriva effektiviseringskravet. En extern utredning är 
upphandlad som en åtgärdsplan för ekonomi i balans som ska genomlysa 
organisation, ekonomi och fastighetsförvaltningen vilken beräknas vara klar i 
september.

Servicenämnden prognosticerar ett mycket lägre investeringsgenomförande än vad 
som är beslutat av fullmäktige. Endast 165,5 miljoner kronor beräknas bli 
disponerade. 295 miljoner kronor föreslås flyttas fram i tiden. Prövning sker i 
samband med den pågående budgetprocessen inför 2021-2025.

Vård-och omsorgsnämnden prognosticerar ett underskott för året (ordinarie 
verksamhet) med 9,6 miljoner kronor förutom merkostnader för pandemin vilka 
beräknas täckas av kommande statsbidrag.

Sammantaget blir prognosen för kommunens nettokostnad för verksamhet ett 
överskridande med 16 miljoner kronor. Prognosen bedöms osäker med anledning av 
pandemins utveckling och möjligheten till statsbidrag för kommunens merkostnader.

Årets resultat blir ett underskott med 10,5 miljoner kronor. Statsbidrag till 
kommunens sjuklönekostnader kommer att minska underskottet.

Kommunledningskontoret föreslår kommunstyrelsen besluta att:
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1. tilldela barn- och familjenämnden kompensation för tillkommande hyreskostnader 
för Norrevångskolanf-6 och Flyingeskolan med 1,2 miljoner kronor ur 
kommunstyrelsens medel för tillkommande hyror.

2. uppdra åt servicenämnden att återkomma med en rapport till kommunstyrelsens 
om anslagsfinansieringen av Kontaktcenter för att säkerställa korrekt 
omfördelningsbelopp i samband med budget 2020.

3. hantera eventuell kompensation för uteblivna intäkter för miljö-och 
samhällsbyggnadsnämnden inför årets slut.

4. avslå miljö-och samhällsbyggnadsnämndens begäran om medel för inventering 
och riskklassificering av nedlagda deponier då denna behandlats senast i samband 
med budget 2020 och uppdra åt nämnden att omprioritera för att fullfölja sitt 
åtagande.

5. bevilja miljö-och samhällsbyggnadsnämndens begäran om kompensation 
för skötsel av nytillkommande ytor med 0,1 miljoner kronor för genomförd 
investering i Solvägen/Trehäradsvägen inom kommunstyrelsens disponibla medel för 
tillkommande hyror.

6. avvakta hantering av servicenämndens begäran om avskrivning av 
effektiviseringskravet med 10 miljoner kronor till kommunens delårsrapport då den 
externa utredningen är klar och uppmana nämnden att fortsätta effektivisera 
verksamheten.

7. godkänna servicenämndens begäran att utreda den framtida tolkförmedlingen.

8. föreslår kommunfullmäktige att godkänna Vårprognosen för 2020.

Kommunledningskontoret föreslår på sammanträdet en ändring av andra punkten i 
förslag till beslut till " 2. uppdra åt servicenämnden att återkomma med en rapport till 
kommunstyrelsens om anslagsfinansieringen av Kontaktcenter för att säkerställa 
korrekt omfördelningsbelopp i samband med delårsrapport 2020. 

Yrkanden
Catharina Malmborg (M) och Janet Andersson (S) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag till beslut. 

Beslut
- Kommunstyrelsen tilldelar barn- och familjenämnden kompensation för 
tillkommande hyreskostnader för Norrevångskolanf-6 och Flyingeskolan med 1,2 
miljoner kronor ur kommunstyrelsens medel för tillkommande hyror.
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- Kommunstyrelsen uppdrar åt servicenämnden att återkomma med en rapport till 
kommunstyrelsens om anslagsfinansieringen av Kontaktcenter för att säkerställa 
korrekt omfördelningsbelopp i samband med delårsrapport 2020.

- Kommunstyrelsen hanterar eventuell kompensation för uteblivna intäkter för miljö-
och samhällsbyggnadsnämnden inför årets slut.

- Kommunstyrelsen avslår miljö-och samhällsbyggnadsnämndens begäran om medel 
för inventering och riskklassificering av nedlagda deponier då denna behandlats 
senast i samband med budget 2020 och uppdra åt nämnden att omprioritera för att 
fullfölja sitt åtagande.

- Kommunstyrelsen beviljar miljö-och samhällsbyggnadsnämndens begäran om 
kompensation för skötsel av nytillkommande ytor med 0,1 miljoner kronor för 
genomförd investering i Solvägen/Trehäradsvägen inom kommunstyrelsens 
disponibla medel för tillkommande hyror.

- Kommunstyrelsen avvaktar hantering av servicenämndens begäran om avskrivning 
av effektiviseringskravet med 10 miljoner kronor till kommunens delårsrapport då 
den externa utredningen är klar och uppmana nämnden att fortsätta effektivisera 
verksamheten.

- Kommunstyrelsen godkänner servicenämndens begäran att utreda den framtida 
tolkförmedlingen.

- Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna Vårprognosen för 
2020.

 

Beslutet skickas till 
Alla nämnder
Revisionen
Kommunfullmäktige
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§ 90 KS.2019.0001

Förslag att revidera kommunens investeringsbudget för 2020-2024, 
avseende tillbyggnad för kulturskola vid Lilla Teatern 

Ärendebeskrivning 
I kommunens budget 2020 som antogs av fullmäktige i november 2019 ingår 
investeringsbudget och plan för perioden 2020 till 2024. I budgeten under finansiell 
analys på sidan 17 framgår att vissa av kommunen planerade investeringar i 
förskolor och skolor ska prövas på nytt med anledning av servicenämndens begäran 
om ökade investeringsramar.

Kommunfullmäktige beslutade i februari 2020 att revidera investeringsbudgeten 
gällande Norrebo förskola, Marieskolan, Sallerupskolan, Östra skolan och 
Norrevångsskolan. I ärendet framgick att Kulturskolan skulle behandlas som ett eget 
ärende senare.

Avseende Kulturskolan har tidigare i planeringen funnits alternativ med förhyrning 
via kommunens bostadsbolag. I ett ännu tidigare skede övervägdes investering i 
befintliga skollokaler. I investeringsbudgeten finns inget investeringsbelopp beslutat. 
Driftsmässigt finns en maximal hyra för Kulturskolan med 3,5 miljoner kronor i 
2021 års hyresnivå planerad inom kommunstyrelsens disponibla medel i den 
ekonomiska planen.

Beslutsunderlag
 Revidering av kommunens investeringsbudget 2020-2024, avseende tillbyggnad 

för kulturskola vid Lilla Teatern
 Kommunfullmäktiges beslut § 15 2020 Revidering av kommunens 

investeringsbudget 2020-2024
 Servicenämndens beslut §117, 2019 Investeringsprojekt kulturskola - Skede 

kundbehov/förstudie
 Redogörelse för tidigare skede kring Kulturskola

Beredning
Servicenämnden har i en förstudie tagit fram kostnader för två alternativa placeringar 
av Kulturskolan. Alternativ 1 tillbyggnad av Lilla Teatern och alternativ 2 
nybyggnation.

Servicenämnden föreslår att kommunstyrelsen väljer alternativ 1 tillbyggnad av Lilla 
Teatern utifrån ett ekonomiskt perspektiv med en investeringsram på 43 miljoner 
kronor varav 2,5 miljoner kronor avsätts för programskede och projektering. 
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Programskedet beräknas ta 4 månader. Servicenämnden har godkänt genomförd 
förstudie/kundbehovsunderlag i enlighet med kultur- och fritidsnämndens 
lokalprogram. Förslaget innebär en hyreskostnad med 3,4 miljoner kronor för kultur- 
och fritidsnämnden.

Alternativet 2 med en nybyggd kulturskola innebär en investering med 57 miljoner 
kronor och en hyreskostnad med 4,3 miljoner kronor. Alternativ 2 kan ske i egen ägd 
lokal eller förhyrning vilket dock förutsätter upphandling.

Kommunledningskontoret bedömer i enlighet med servicenämnden att en tillbyggnad 
av Lilla Teatern är det mest ekonomiskt fördelaktiga alternativet som 
servicenämnden beaktat vid omprövningen i december 2019. Integrering av

Kulturskolan i befintlig nya Östra skolan etapp 2 som i ett tidigt skede fanns bland de 
alternativa placeringarna av Kulturskolan är inte vidare utredd. Ombyggnad av Nya 
Östra skolan etapp 2 för årskurs 7-9 ska huvudsakligen genomföras i år och avslutas 
under 2020. Eleverna från Källebergsskolan ska enligt planerna flytta in efter 
sommaren i en delvis renoverad skola.

Kulturskolan är idag evakuerad från Rådhuset. Med anledning av den planerade 
renoveringen av före detta Bergagymnasiet för Källebergsskolans elever under våren 
och sommaren samt tidsaspekten avseende det temporära hyresavtalet för 
Kulturskolan bör möjligheten att integrera den nya Kulturskolan i Nya Östra skolan 
falla som möjlighet. Vid årsskiftet 2019-12-31 fanns 0,113 miljoner kronor i 
redovisade kostnader för projektet. Tidigare kostnader är resultatförda i bokslut 
2018.

Kommunledningskontoret konstaterar att Lilla Teatern kan nyttjas för annan aktivitet 
under förmiddagar och helger exempelvis för förenings- eller konferensverksamhet 
kopplat till Medborgarhuset som vanligtvis är högt inbokat. På grund av corona-
pandemin har dock bokningssituationen förändrats drastiskt.

Om tillbyggnaden och därmed betalningsplanen kommer igång redan under senare 
delen av året föreslår Kommunledningskontoret tidigareläggning av 
investeringsmedel för 2020 i samband med delårsrapporten.
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Yrkanden
Tony Hansson (S), Janet Andersson (S), Catharina Malmborg (M), Lars Holmström 
(V) och Bertil Jönsson (C) yrkar bifall till Kommunledningskontorets förslag till 
beslut.

Fredrik Ottesen (SD) yrkar att ärendet återremitteras för att kompletteras med 
tidigare fattade beslut och utredningar kopplat till Kulturskolan, samt ta gamla 
Bergagymnasiet i beaktande som ytterligare ett alternativ. Sverigedemokraterna är 
generellt skeptiska till den utdragna och i många stycken kontroversiella hanteringen 
av en investering i en kulturskola i Eslövs kommun. Underlaget till detta ärende är 
direkt undermåligt och saknar flera väsentliga handlingar. Inte minst den tidigare 
stora utredningen som gjordes om var Kulturskolan skulle ta vägen innan ens 
Spritfabriken var aktuell. För att kunna få ett helhetsgrepp kring frågan om 
Kulturskolan vore det klädsamt ifall underlaget även innehåll tidigare beslut och 
relevanta handlingar kopplat till ärendet. Istället är det enda relevanta underlaget ett 
beslut ifrån Kommunstyrelsen som inte ens är fastställt av Kommunfullmäktige och 
därmed kan förändras innan det  vunnit laga kraft. En viktig aspekt som genom 
avsaknaden av handlingar och mer specifikt utredningen är alternativet gamla 
Bergagymnasiet som nu helt har lyfts bort. Under kommunledningsresan till Asker 
tidigare i år besökte man en skola där samarbetet med en kulturskola påvisade 
positiva effekter för både skolan och kulturskolan. Lokalerna fick bättre och 
effektivare användningsområden där synergieffekterna var påtagligt stora. 
Sverigedemokraterna är med anledning av detta positiva till att hitta utökade och 
förbättrade användningsområden för samtliga lokaler inom Eslövs kommuns 
förvaltning.

Beslutsgång
Ordföranden ställer fråga om kommunstyrelsen ska avgöra ärendet samma dag och 
finner att kommunstyrelsen avgör ärendet samma dag. Ordföranden ställer 
därefter frågan om kommunstyrelsen ska bifalla Kommunledningskontorets förslag 
till beslut och finner så. 

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att revidera 
investeringsbudgeten för 2020 och för planperioden 2021-2024 enligt följande:

- Lilla Teatern byggs till enligt servicenämndens förslag utifrån kultur- och 
fritidsnämndens framtagna lokalprogram med en investeringsbudget 2020 med 
2,5 miljoner kronor för program- och projekteringsskedet och 40,5 miljoner 
kronor under 2021, totalt 43 miljoner kronor.
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- Servicenämnden ges i uppdrag att omförhandla hyreskontraktet med Eslövs 
Bostads AB avseende de temporära lokaler som idag förhyrs på Östergatan.
 

Reservation
Ledamöterna i Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet.

 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige
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§ 91 KS.2019.0065

Antagande av detaljplan för Avbitaren 2 och 3 i Eslöv 

Ärendebeskrivning 
Kraftringen Nät AB, hädanefter kallad sökande, har skickat in en begäran om 
planbesked för fastigheterna Avbitaren 2 och Avbitaren 3 den 1 januari 2019. 
Sökanden önskar utöka området för transformatorstation och behöver därför större 
byggrätt. Kommunstyrelsens arbetsutskott gav sökande positivt planbesked den 4 
april 2019 § 45. Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till 
granskningshandlingar för detaljplanen. Kommunstyrelsen ska besluta om 
detaljplanen för Avbitaren 2 och 3 i Eslöv, kan antas och slutligen få laga kraft.

Kommunledningskontoret har handlagt detaljplanen med standardförfarande.

 

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Planbeskrivning för detaljplan Avbitaren 2 och 3, Eslövs kommun
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Borttagen på grund av personuppgifter.

Beredning
För planområdet gäller detaljplan E 249 - För ny gata genom kvarteret Svarvaren 
(Traktorvägen) i Eslöv som antogs 1998. I gällande detaljplanen anges 
transformatorstation för fastigheten Avbitaren 2 och industriändamål på fastigheten 
Avbitaren 3.

Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för en utökad byggrätt för 
transformatorstation genom att planlägga ytterligare mark för ändamålet på 
fastigheten Avbitaren 3.

I Eslövs översiktsplan 2035, som antogs av kommunfullmäktige den 28 maj 2018 är 
planområdet utpekat för verksamheter. Planförslaget är därför förenligt med Eslövs 
översiktsplan.

Under handläggningstiden bearbetades detaljplanen utifrån frågor rörande det 
generella biotopskyddet, dagvattenhantering och hårdgörandegrad, etcetera. Inför 
antagandeskedet har planbeskrivningen och plankartan kompletterats med 
information från inkomna yttranden från samrådsperioden och granskningsperioden.
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Yrkanden
Janet Andersson (S) och Catharina Malmborg (M) yrkar bifall till 
Kommunledningskontorets förslag till beslut. 

Beslut
- Kommunstyrelsen antar Detaljplanen för Avbitaren 2 och 3 i Eslövs kommun.

Beslutet skickas till 
Kraftringen Nät AB
Kommunledningskontoret - Tillväxtavdelningen för vidareexpediering
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§ 92 KS.2020.0239

Anta yttrande över Kraftringen Nät AB:s ansökan om nätkoncession 

Ärendebeskrivning 
Kraftringen Nät AB har till Energimarknadsinspektionen (EI) ansökt om koncession 
för att anlägga och använda en ny elledning i södra Eslöv, från befintlig luftledning 
vid Långakärr till Kraftringens station vid Ystadsvägen 11. Eslövs kommun har yttrat 
sig i ärendet vid olika tillfällen, senast under våren 2019. EI har nu begärt att 
kommunen återigen yttrar sig med anledning av ny information i ärendet.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Kommunstyrelsens beslut § 35 2019 Yttrande över Kraftringens ansökan om 

koncession för elledning i södra Eslöv
 Borttagen på grund av personuppgifter.

Beredning
Kraftringen Nät AB har sedan 2016 drivit ett koncessionsärende avseende nya 
ledningar i södra Eslöv med anledning av att befintliga markkablar börjar nå sin 
tekniska livslängd. Under 2017 lämnade Eslövs kommun ett första svar på remiss där 
kommunen avstyrkte Kraftringens förslag till sträckning eftersom ledningarna skulle 
utgöra ett hinder för en framtida utveckling av industriområdet söder om Eslöv. Se 
kommunstyrelsens beslut §104, 2017. Kraftringen har därefter valt att utreda åtgärder 
på en avsevärt kortare ledningssträcka, enbart mellan luftledningens slut vid 
Långakärr och stationen vid Ystadsvägen 11. Koncession för sträckningen söktes 
under våren 2019. Eftersom denna kortare ledningssträckning i grunden var 
densamma som vid Kraftringens första ansökan, vidhöll kommunen de synpunkter 
man tidigare lämnat.

Under 2019 har dialog förts mellan Kraftringen och kommunen där bolaget nu valt 
att förtydliga sitt sträckningsalternativ till EI. Efter det att nya undersökningar av 
marken utförts, samt då ytterligare samordning med andra ledningsägare i området 
genomförts, uppger nu Kraftringen att ett nytt kabelförband kan förläggas på ett sätt 
som inte tar byggbar mark i anspråk.

Även om Kraftringen inte väljer att förlägga de nya ledningarna i någon av de 
sträckningar kommunen förordat, är detta nya förtydligade sträckningsförslag ett 
godtagbart alternativ utifrån de synpunkter kommunen framfört. Genom att ledningar 
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bättre samsas i befintligt ledningsområde, på så kallad prickad mark, tas inte mark i 
anspråk på ett omotiverat och onödigt sätt. De negativa konsekvenserna av ledningen 
minskas. Dessa synpunkter har sammanställts i ett kort yttrande som lämnas in till EI 
som svar på deras begäran. Eslövs kommun har fått uppskov till den 10 juni att 
lämna svar i ärendet.

Kommunledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen antar det bilagda yttrandet 
och översänder det som svar på Energimarknadsinspektionens begäran.

Beslut
- Kommunstyrelsen antar yttrandet över Kraftringen Nät AB:s ansökan om 
koncession som sitt egna och översänder till Energimarknadsinspektionen.

Beslutet skickas till 
Energimarknadsinspektionen
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§ 93 KS.2020.0197

Remiss av förslag till riktlinjer för det minoritetspolitiska arbetet 

Ärendebeskrivning 
Lagen (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk (minoritetslagen) 
har gällt i Sverige sedan januari 2010. Lagen beskriver vilka rättigheter som 
minoriteterna har i hela landet och inom de speciella förvaltningsområden som finns 
för finska, meänkieli och samiska. Samtliga kommuner och andra myndigheter är 
skyldiga att informera minoriteterna om deras rättigheter. De är också skyldiga att 
skydda minoriteternas språk och kultur och särskilt viktigt är barns och ungas rätt att 
få utveckla sitt språk och sin kultur. Dessutom är kommuner och andra myndigheter 
skyldiga att ge minoriteterna inflytande över frågor som berör dem (minoritet.se).

Den 1 januari 2019 reviderades minoritetslagen så att rättigheter och skyldigheter 
stärks ytterligare. Kommunerna blir då skyldiga att anta mål och riktlinjer för sitt 
minoritetspolitiska arbete och dessa ska på begäran kunna lämnas ut till den 
myndighet som har uppföljningsansvar för lagen. Syftet med Eslövs kommuns mål 
och riktlinjer är att uppmuntra minoriteter som bor i Eslövs kommun att exempelvis 
ta del av modersmålsundervisning, kulturaktiviteter eller på andra sätt ta del av 
information som berör dem.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Förslag till riktlinjer minoritetspolitiskt arbete Eslövs kommun

Beredning
Lag (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk har reviderats och från 
och med 1 januari 2019 är kommuner skyldiga att ta fram mål och riktlinjer för 
arbetet. Arbetet med att stärka minoriteters inflytande i frågor som berör dem 
spänner över flera förvaltningar i Eslövs kommun. I arbetet med framtagandet har 
Kommunledningskontoret varit samordnande och det har skett genom enskilda 
möten samt kontakt via e-post. I arbetsgruppen har tjänstepersoner från Barn och 
Utbildning, Kultur och Fritid samt Kommunledningskontoret ingått.

Kommuner kompenseras för arbetet med att ta fram riktlinjer för det 
minoritetspolitiska arbetet inom ramen för det kommunala utjämningssystemet, 
utgiftsområde 5, Allmänna bidrag till kommuner. Anslaget för kommuner ökades 
från och med 2019 med 3,6 miljoner kronor vilket för Eslövs kommun innebär ett 
ökat anslag om ca 10 000 kr per år (Cirkulär 18:47, Sveriges Kommuner och 
Regioner 2018-11-16).
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Det framtagna förslaget till riktlinjer för det minoritetspolitiska arbetet skickas 
härmed ut på remiss till berörda nämnder.

Yrkanden
Catharina Malmborg yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag till beslut 
med ändring att förslaget till riktlinjer för det minoritetspolitiska arbetet skickas till 
samtliga nämnder.

Janet Andersson (S) yrkar bifall till Catharina Malmborgs (M) yrkande.

 

Beslut
- Kommunstyrelsen översänder förslaget till riktlinjer för det minoritetspolitiska 
arbetet på remiss till samtliga nämnder, med önskan om yttrande senast november 
2020.

 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder
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§ 94 KS.2020.0008

Finansiell rapport, kvartal 1 2020 

Ärendebeskrivning 
Med det globala fallet i konjunkturen har ränte- och aktieplaceringar påverkats 
negativt. Kommunen förvaltade kapital har minskat sedan årsskiftet. Placeringen av 
kapital har dock en lång placeringshorisont i matchningen mot kommunens livslånga 
tjänstepensionsåtagande.

Kommunkoncernen hade en positiv behållning likvidmässigt utan att behöva nyttja 
checkkrediten.

Under det första kvartalet har nyupplåning skett med 140 miljoner kronor inom 
koncernen. Kommunen tagit upp lån för vidarutlåning till VASYD med 40 miljoner 
kronor samt 100 miljoner kronor för egen del i syfte att säkerställa likviditeten med 
anledning av pandemin.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Rapport från kapitalförvaltning av pensionsmedel 2020-03-31

Beredning
Med det globala fallet i konjunkturen har ränte- och aktieplaceringar påverkats 
negativt. Kommunen förvaltade kapital har minskat sedan årsskiftet. Placeringen av 
kapital har dock en lång placeringshorisont i matchningen mot kommunens livslånga 
tjänstepensionsåtagande.

Kommunkoncernen hade en positiv behållning likvidmässigt utan att behöva nyttja 
checkkrediten.

Under det första kvartalet har nyupplåning skett med 140 mnkr inom koncernen. 
Kommunen tagit upp lån för vidarutlåning till VASYD med 40 miljoner kronor samt 
100 miljoner kronor för egen del i syfte att säkerställa likviditeten med anledning av 
pandemin.

Yrkanden
Janet Andersson (S), Catharina Malmborg (M) och Sven-Olov Wallin (L) yrkar bifall 
till Kommunledningskontorets förslag till beslut. 

Beslut
- Rapporten läggs till handlingarna.
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Beslutet skickas till 
Kommunledningskontoret - ekonomiavdelningen
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§ 95 KS.2019.0626

Förslag att kommunstyrelsen svara för rivningskostnaden för del av 
förskola 

Ärendebeskrivning 
Investeringsprojekt Norrebo förskola föreslås justeras avseende total budget och 
fördelning mellan drift och investering beroende på behov av rivning av del av 
befintlig lokal. Avrop kommer att ske av Sveriges kommuners och regioners (SKR:s) 
nya ramavtal för förskolor.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Servicenämndens beslut § 73, 2020 Norrebo förskola investeringsprojekt - 

Byggprojekt skede förstudie

Beredning
Beslutad investeringsbudget är 45 miljoner kronor i samband med budget 2020. 
Servicenämnden begärde ökning av investeringsbudgeten till 80 miljoner kronor. 
Servicenämndens aktuella förslag innebär minskning av investeringsbudgeten till 
38,65 miljoner kronor och att 1,5 miljoner kronor kommer att belasta kommunens 
driftsbudget i år för rivningsåtgärder. Restvärde för den del av befintliga lokaler som 
rivs (1/6) beräknas till 0,24 miljoner kronor vilket också kommer att belasta 
kommunens driftsresultat i år.

Den nya förskolan byggs enligt SKR:s enhetskoncept varför kommunens behov av 
byggherrekostnader blir låga.

Enligt uppgift utförs samtidigt en del underhållsåtgärder på återstående lokaler inom 
årsanslag för investeringar vilket servicenämnden förfogar över.

Kommunledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen inom disponibla medel för 
hyror svarar för rivningskostnaden med högst 1,5 miljoner kronor samt avskrivning 
av restvärde med 0,24 miljoner kronor.

Kompensation för tillkommande nettohyra för barn- och familjenämnden beräknas 
och behandlas i samband med slutredovisning av projektet.

Yrkanden
Catharina Malmborg (M) och Janet Andersson (S) yrkar bifall till 
Kommunledningskontorets förslag till beslut. 
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Beslut
- Kommunstyrelsen svarar för rivningskostnaden för del av Norrebo förskola med 
högst 1,5 miljoner kronor samt avskrivning av restvärde med 0,24 miljoner 
kronor inom disponibla medel.

Beslutet skickas till 
Servicenämnden
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§ 96 KS.2020.0203

Anta yttrande över Lomma kommuns översiktsplan 2020 

Ärendebeskrivning 
Lomma kommun har bjudit in Eslövs kommun att yttra sig om deras förslag till ny 
översiktsplan. Översiktsplanen är en framtidsplan för kommunens strategiska 
utveckling och ska visa hur kommunen ser på mark- och vattenanvändningen inom 
sitt geografiska område. Lomma kommun vill med förslag till Översiktsplan 2020 
bygga ett hållbart och attraktivt samhälle och sträva mot en befolkningsökning på i 
snitt 1,5 procent per år fram till 2030. För att visa på den utveckling som Lomma 
kommun önskar efter 2030 har översiktsplanens plankarta kompletterats med en 
karta som visar en långsiktig utvecklingsstrategi för bebyggelse, infrastruktur och 
naturvärden.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Lomma kommun översiktsplan 2020, Samrådsförslag 2020-03-25

Beredning
Eslövs kommun ser positivt på förslaget till Lomma kommuns nya översiktsplan och 
anser det vara särskilt positivt att översiktsplanen så tydligt tar avstamp i Agenda 
2030, barnkonventionen och tillgänglighetsfrågan. Eslövs kommun vill yttra sig om 
att vi anser det vara värdefullt att Lomma kommun utgår ifrån den gemensamma 
strukturbild som Malmölundregionen antagit och att samarbetet mellan våra 
kommuner är en förutsättning för Skånes goda utveckling. Utifrån ett 
bostadsförsörjningsperspektiv anser vi det vara välgenomtänkt att Lomma kommun 
vill eftersträva ett blandat bostadsutbud för att möjliggöra och skapa goda 
förutsättningar för social hållbarhet. Det är också positivt att Lomma kommun 
särskilt uppmärksammar särskilda gruppers behov av bostäder (studenter, unga 
vuxna och äldre) och verka för att deras behov blir tillgodosedda. Eslövs kommun 
anser även att Lommas ambition kring att öka gång- och cykeltrafiken i tätorterna är 
ett positivt inslag i översiktsplanen.

Beslut
- Kommunstyrelsen antar förvaltningens yttrande som sitt och skickar över till 
Lomma kommun.

Beslutet skickas till 
Lomma kommun
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§ 97 KS.2020.0170

Anta yttrande över Malmös översiktsplan 2020 

Ärendebeskrivning 
Eslövs kommun har mottagit Malmö stads förslag till ny översiktsplan att yttra sig 
över. Översiktsplanen beskrivs som ett strategiskt dokument med prioriterade 
inriktningar som är vägvisare både för offentliga och för privata investeringar. Den 
ska stödja och inspirera till beslut och arbetsmetoder som leder mot ett mer hållbart 
Malmö.

Översiktsplanen skapar förutsättningar för att Malmö ska växa hållbart. Den ska 
stödja, underlätta och prioritera i planeringen. Grundläggande är att Malmö ska vara 
en socialt, ekonomiskt och miljömässigt hållbar stad och en attraktiv plats att bo och 
verka i.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Översiktsplan för Malmö Översyn 2019–22. Underlag för samråd

Beredning
Samrådsförslaget innehåller en beskrivning av Malmös utmaningar, en utblick mot 
Malmö som halvmiljonstad (år 2050), övergripande mål och planeringsstrategier för 
att nå dessa mål samt en övergripande markanvändningskarta.

Översiktsplanen har tre prioriterade inriktningar för utvecklingen av Malmö som en 
hållbar stad:
- Regional motor för grön tillväxt och sysselsättning
- Staden som kulturell och demokratisk livsmiljö
- Nära, tät, grön och funktionsblandad stad

Eslövs kommun ser positivt på planförslaget och de prioriterade inriktningarna. Även 
om Malmö och Eslöv är kommuner av olika storlek och med olika förutsättningar 
finns liknande utmaningar, om än i en annan skala. Det handlar till exempel om 
frågor som rör klimat och miljö, trygghet, bostadsbyggande och transporter. Att, i 
den fysiska planeringen, utgå från Agenda 2030 och ett tydligt barnperspektiv är 
också något som är angeläget att fokusera på.

För Eslövs kommun är det framförallt inom inriktningen ”Regional motor för grön 
tillväxt och sysselsättning” som det finns tydliga beröringspunkter mellan 
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kommunerna. Eslövs kommun uppskattar att samarbetet i MalmöLundregionen lyfts, 
även om resonemangen om Malmös roll och funktion för övriga Skåne gärna hade 
kunnat vara tydligare i förslaget.

I planförslaget nämns kort samspelet mellan transporterna i Malmö och omliggande 
kommuner för att skapa en levande stadsväv, stödja näringslivet och bidra till en 
rörlig arbetsmarknad för såväl malmöbor som regionens övriga invånare. För Eslövs 
kommun är detta en angelägen fråga då det varje dag pendlar 2 505 personer (2018) 
från Eslöv till Malmö. Eslövs kommun vill gärna fortsätta dialogen med Malmö stad 
om frågor som rör resande och pendling.

Även godstrafiken är en transportfråga där kommunerna behöver samverka. I den 
planeringsstrategi som fokuserar på trafik står: ”För att säkra hållbara transporter ska 
Malmö stad verka för att en yttre godsbana längs Yttre Ringvägen kan bli till. Malmö 
stad ska också verka för att rangeringen av godset lokaliseras till en plats i regionen 
där den kan expandera. På sikt ska rangeringen i Malmö avvecklas för att möjliggöra 
stadsutveckling och ökad persontågtrafik.” Godstrafiken, framförallt den som går på 
järnväg, berör i stor utsträckning Eslövs kommun. Det är viktigt att se dessa frågor i 
ett skånskt perspektiv med lösningar som gör att hela regionen utvecklas.

Eslövs kommun ser fram emot att fortsatt följa Malmö stads arbete med den 
översiktliga planeringen och utvecklingen av kommunen och även att samverka i de 
frågor som sträcker sig över kommungränsen.

Beslut
- Kommunstyrelsen antar förvaltningens yttrande över Översiktsplan för Malmö som 
sitt och skickar det till Malmö stad.

Beslutet skickas till 
Stadsbyggnadskontoret Malmö stad
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§ 98 KS.2020.0219

Avtal om stöd till Herbert Felixinstitutet 

Ärendebeskrivning 
Herbert Felixinstitutet har inkommit med ansökan om förnyat föreningsbidrag för de 
kommande tre åren om 300 000 kr per år. Bidragen beskrivs ska finansiera 
föreningens verksamhet med bland annat föreläsningar, samarbete med 
historielärarnas förening och ett nytt fördjupat samarbete med Eslövs folkhögskola. I 
ansökan lyfts också fram det pågående samarbetet med övriga idéburna 
organisationer i Eslöv inom ramen för överenskommelsen och möjliga aktiviteter 
kopplat till det.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Avtal om finansiering mellan Herbert Felixinstitutet

Beredning
Ansökan om föreningsbidrag till Herbert Felixinstitutet för de kommande tre åren ger 
en kort beskrivning av syftet med föreningen och planerade aktiviteter för perioden. 
Föreningens årsredovisning för år 2019 inkom till kommunen i början av år 2020 och 
har också tagits i beaktande i handläggningen av ärendet. Eslövs kommun har 
beviljat föreningsbidrag till Herbert Felixinstitutet i över 10 år och avtalsformen är 
traditionsenligt enkel i sin utformning. Det har blivit mer vanligt att denna typ av 
finansiering till föreningar sker antingen genom sponsoravtal eller ett så kallat 
Idéburet Offentligt Partnerskap (IOP). Den senare nämnda avtalsformen utgår från 
att både bidragsgivare och bidragstagare genom avtal har ett ömsesidigt åtagande för 
att uppnå gemensamma mål.

Kontakten och dialogen med kommunen kring Herbert Felixinstitutets verksamhet 
kan utvecklas ytterligare mot bakgrund av det nya samarbetet med Eslövs 
folkhögskola. Av denna anledning föreslår Kommunledningskontoret att 
kommunstyrelsen efterfrågar en rapportering om det nya samarbetet och vad det 
innebär och därmed beviljar bidrag för år 2021.

Yrkanden
Fredrik Ottesen (SD) yrkar avslag på Kommunledningskontorets förslag till beslut.
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Catharina Malmborg (M), Janet Andersson (S) och Sven-Olov Wallin (L) yrkar bifall 
till Kommunledningskontorets förslag till beslutet.

Beslutsgång
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan anta Kommunledningskontorets 
förslag till beslut eller om kommunstyrelsen ska anta Fredrik Ottesens (SD) yrkande. 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att anta Kommunledningskontorets 
förslag till beslut.

Beslut
- Kommunstyrelsen sluter avtal om stöd till Herbert Felixinstitutet för år 2021 med 
finansiering om 300 000 kronor. Denna kostnad får beaktas i budgetarbetet för 2021.

Reservation
Ledamöterna i Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet.

Beslutet skickas till 
Kommunledningskontoret - Ekonomiavdelningen
Kommunledningskontoret - Tillväxtavdelningen
Herbert Felixinstitutet
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§ 99 KS.2020.0123

Delegering av beslutanderätten att avge yttrande till kommunstyrelsens 
arbetsutskott i ärendet med Trafikverket gällande andra samrådet i 
lokaliseringsutredningen för en ny stambana 

Ärendebeskrivning 
I lokaliseringsutredningen för en ny stambana mellan Hässleholm och Lund, bjuder 
Trafikverket in till ett andra samråd under perioden 29 maj - 18 juni 2020. Samrådet 
behandlar landskapets förutsättningar och innehåller inga sträckningsförslag eller 
korridorsförslag.

Då tiden för samrådet är mycket kort och inte hinner beredas till kommunstyrelsens 
sista möte innan sommaren, föreslår Kommunledningskontoret att kommunstyrelsen 
delegerar beslutanderätten att avge yttrande till kommunstyrelsens arbetsutskott.

Beslutsunderlag
 Borttagen på grund av personuppgifter.

Beslut
- Kommunstyrelsen delegerar beslutanderätten att avge yttrande i Trafikverkets andra 
samråd i lokaliseringsutredningen för en ny stambana till kommunstyrelsens 
arbetsutskott.

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsens arbetsutskott
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§ 100

Information om Covid-19 

Ärendebeskrivning 
Eva Hallberg kommunchef i Eslövs kommun informerar om att kommunen 
fortfarande befinner sig i krisberedskap. Det har inte skett några större förändring ur 
kommunens perspektiv sedan förre mötet. Det är fortsatt bra bemanning, den brist på 
personal man har är brist på sjuksköterskor. Kohort-boendet har varit öppen för vård 
av en brukare men är numera pausad. Det finns gott om skyddsutrustning.

De förtroendevalda får tid att ställa frågor.

Beslut
- Informationen läggs till handlingarna.

 

50 ( 57 )



Sammanträdesprotokoll
2020-06-02

Kommunstyrelsen

Justerares signatur Utdragsbestyrkande

§ 101

Redovisning av delegeringsbeslut 

KS.2020.0199-3 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut § 60, 2020 Beviljande 
av igångsättningstillstånd för rekreationsstråk längs Kävlingeån 
i Örtofta

KS.2020.0027-5 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut § 54, 2020 
Godkännande av remissunderlag för lokalförsörjningsplan 2021-
2025

KS.2020.0143-3 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut §55 Godkännande av 
vårprognos 2020 och helårsprognos för 
Kommunledningskontoret

KS.2018.0111-25 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut § 56, 2020 
Godkännande av samråd för detaljplan för fastigheten Sallerup 
50:18, Eslövs kommun

KS.2020.0150-6 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut § 57, 2020 Positivt 
planbesked för fastigheterna Äspingen 1 och 2 samt del av Eslöv 
52:14

KS.2020.0104-5 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut § 58, 2020 Positivt 
planbesked för fastigheten Ölycke 1:28

KS.2020.0091-2 Skuldebrev VA Syd 2020-2

KS.2020.0220-2 Ordförandebeslut; Ombud till Kävlingeåns vattenråds 
årsstämma 2020

KS.2018.0138-12 Förlängning av avtal avseende Utskriftstjänster av halv- och 
helelektroniska kundfakturor

KS.2020.0184-7 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut § 63, 2020 Uppdrag att 
genomföra markanvisningstävling som avser Gåsen 34, 
Fjällgåsen 1 och Grågåsen 1 i Eslövs kommun samt fastställande 
av tävlingsprogram

KS.2020.0001-13 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut § 66, 2020 Information 
rörande budgetberedning 2021
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KS.2020.0072-8 Delegationsbeslut miljöavdelningen april 2020

Beslut
- Redovisningen läggs till handlingarna.
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§ 102

Anmälningar för kännedom 

KS.2020.0227-1 Svalövs kommuns kommunstyrelses beslut § 96, 2020 
Samarbetsavtal med Saxån-Braåns vattenråd

KS.2020.0221-2 Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut § 64, 2020 Uppdrag att 
utarbeta en evenemangsstrategi för Eslövs kommun

KS.2020.0177-3 Protokoll VA SYD Ägarnämnd Eslöv 11 maj 2020

KS.2020.0243-1 Årsredovisning 2019 Kommunassurans Syd

KS.2020.0177-5 Beslut reservera tidigare resultatöverskott för VA Eslöv

Beslut
- Redovisningen läggs till handlingarna.
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Måltidspolicy 
I Eslöv är maten alltid viktig. Som ett av livets stora glädjeämne och som 
en viktig förutsättning för välmående ska måltiden bidra till god hälsa 
hos våra medborgare. 

Måltiden fyller även en viktig pedagogisk, social och kulturell funktion. 
Ytterligare en faktor är produktionen och konsumtionen av maten och 
den miljöpåverkan det utgör. 

Genom att skapa en gemensam syn på hälsa, maten och måltiden i de 
kommunala verksamheterna arbetar vi för ständig förbättring. Eslövs 
kommun ska servera Skånes bästa måltider inom alla våra verksamheter. 

Syftet 

Huvudsyftet med måltidsverksamheten är att servera god och 
näringsriktig mat vid rätt tider och målgrupperna. 

• bidra till god hälsa hos våra medborgare.

• stärka måltidens betydelse i kommunens egna verksamheter och
därmed öka kommunens attraktionskraft. 

• verka för ett hållbart Eslöv genom att uppnå en socialt, miljömässigt
och ekonomiskt hållbar utveckling. 

Planering och uppföljning 

Förutom måltidspolicyn finns handböcker inom respektive verksamhet 
som på detaljnivå beskriver måltidspolicyns intentioner. Samarbete 
mellan förvaltningar och avdelningar är en förutsättning för att 
måltidspolicyn ska bli verklighet. Alla har ett gemensamt ansvar att bidra 
till detta. Måltidspolicyn ska revideras vart fjärde år.  

En bra måltid är en helhet med viktiga delar 

Bilaga § 85
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Livsmedelsverket framhäver att en bra måltid är mer än maten på 
tallriken. I Eslöv ser vi måltiden som en helhet där alla delar är lika 
viktiga. Måltiden ska vara trivsam, god, näringsriktig, hållbar, säker och 
integrerad. Livsmedelsverket beskriver en måltid med följande bild: 

 
 
God 

För att servera god mat ska vi ha kunskap, bra livsmedel och vara 
lyhörda. Vi vet att god mat upplevs genom alla våra sinnen såsom 
omgivning, utseende och doft.  

Råvarorna som köps in ska vara av god kvalitet. Alla som arbetar med 
måltider ska ha rätt kompetens, tillgång till professionellt stöd och 
regelbunden kompetensutveckling. Där det finns möjlighet serveras olika 
alternativ så matgästen själv kan välja utifrån egen smak.  

Integrerad 

Måltiden en integrerad del av verksamheten. Vi som planerar, lagar, 
serverar och deltar vid måltider har alla samma målbild - att ge våra 
matgäster uppskattade måltider och stimulera till goda matvanor. 
Konstruktiv dialog med verksamheterna och matgästerna är ett viktigt 
medel för att måltiderna ska vara en del av alla verksamheter. De 
måltidsråd som finns är uppskattade av verksamheten.  

Trivsam 

Alla våra matgäster ska välkomnas av personal som ger god service och 
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ett bra bemötande – matgästerna ska se fram emot måltiden. 

Måltiden ska också vara en chans att skapa nya kontakter, stimulera till 
diskussion och samtal. Måltiden är en stund för paus och avkoppling i en 
lugn och tilltalande miljö där matgästen ges tid att äta. Maten ska vara 
trevligt serverad och presenterad.  

Vi ska lägga grunden och behålla våra matgästers goda relation till mat, 
men även bidra med kunskaper kring hälsa och välbefinnande. Kultur, 
traditioner och årstider ska speglas i de måltider vi serverar.  

Hållbar 

Eslövs kommun ska vara en hållbar kommun och detta ska synas i den 
mat vi serverar. Detta uppnås genom att prioritera inköp av 
närproducerad mat och genom minskning av matsvinn. 

Vi ska stimulera till inköp av närproducerad mat och tillse att den mat vi 
upphandlar inte är producerad med metoder som är förbjudna i Sverige. 
Genom att göra medvetna inköp stödjer vi även arbetsmiljö, etik, 
ekonomi och sociala förhållande.  

Så långt det går ska maten tillagas så nära gästen som möjligt. Vi arbetar 
aktivt med att minimera andelen mat som kastas. Vi ska systematiskt 
arbeta för att minimera plastanvändning i servering och mathantering. 

Näringsriktig 

Maten som serveras följer nordiska näringsrekommendationer. 
Livsmedelsverkets råd och rekommendationer för förskola, skola och 
äldreomsorg är grunden för måltidernas utformning och innehåll.  

Vår kunskap och vårt engagemang kring måltider ska smitta av sig till 
våra matgäster. Matgästerna ska inspireras till att göra hälsosamma val.  

Säker 

Den som lagar och serverar mat åt andra har ett ansvar att följa gällande 
livsmedelslagstiftning för att garantera gästerna säker mat.  
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De matgäster som av medicinska skäl är i behov av specialkost ska 
styrka detta genom ett läkarintyg. Görs det skall specialkost 
tillhandahållas på ett sätt som skapar trygghet genom hela produktions- 
och serveringsprocessen. De alternativ som dessutom kan serveras vid 
behov är vegetarisk mat.  
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